
Fuglefolk i kikkerten 
 

 

 

Jens Tøndel Fossum er 37 år 

gammel og bosatt på 

Helgelandsmoen i Hole, altså 

midt i smørøyet Tyrifjorden! 

Når han ikke kikker på fugler, 

er han lærer ved Tyrifjord 

barne- og ungdomsskole. Han 

er medlem av styret i BirdLife 

Buskerud. 

 

 

Når begynte du å interessere deg 

for fugler? 

Jeg har vokst opp med veldig 

naturinteresserte foreldre, 

spesielt min far. Som barn 

studerte vi alt fra planter til stein, 

og selvsagt også fugler. Jeg husker 

fortsatt at jeg satt bakpå sykkelen 

på vei opp i skogen for å se om vi 

fant noe skogsfugl. Selve 

fugleinteressen blomstret da vi 

flyttet til Moss da jeg var 9 år, og 

jeg fikk en venn som også så på 

fugler, sønn av Arve Dyresen som 

mange sikkert kjenner. Han var 

langt dyktigere enn meg, så jeg 

skjønte at jeg måtte satse for å 

henge med. Jeg lærte mye av han 

og Arve, og ble med på mange 

flotte turer sammen med dem, 

blant annet for å se alaskasnipe i 

Nordre Øyeren, triel i 

Kurefjorden, og turer til Skagen, 

Øland og Hornborgasjön. I tillegg 

var mamma og pappa veldig 

villige til å kjøre meg både hit og 

dit for å se på fugl. Siden den gang 

har jeg holdt fast ved interessen. 

Hvor var det at du først gikk for å 

se på fugler? 

Helt i starten ble det faktisk turer 

i hagen til mine foreldres 

arbeidssted, Jeløy Kurbad. Der 

gikk jeg rundt etter skoletid mens 

jeg ventet på at de skulle bli ferdig 

på jobb. Til tross for å være 

interessert i natur fra før, 

oppdaget jeg jo at det fantes 

langt flere arter enn jeg var kjent 

med. Jeg husker at spettmeis var 

et av mine første kryss i den 

hagen. Ellers ble det mange turer 

til Kurefjorden. 

Hvordan arter fuglehobbyen seg 

for deg? 

Først og fremst er det nok lister 

og kryss. Det er veldig kjekt å se 

en art jeg ikke har sett før, enten 

den er ny for tomta, kommunen 

eller «lifer». Når det er sagt så 

synes jeg det er minst like kjekt å 

bare komme seg ut noen timer og 

se hva man kan finne. Selv de 

mest vanlige artene kan bli 

høydepunktet på turen, for 

eksempel om man finner et 

hekkefunn eller noe annet 

spesielt. Jeg prøver å registrere 

alt jeg ser på tur på 

artsobservasjoner.no, slik at det 

forhåpentligvis kan være til nytte 

for blant annet naturvern. De 

senere år har jeg også fått mer 

interesse for å ta turen dit ikke 

alle drar, for å få mer data om 

andre naturområder enn de godt 

besøkte våtmarkene. 



Hvor liker du å dra for å se på fugl 

i dag? 

Når jeg har tid drar jeg mest i 

nærområdet, altså ute på Røyse. 

Prøver å få til noen stopp på vei 

hjem fra jobb hver dag. Ellers 

følger jeg med på om det sees 

noe spennende og kan godt reise 

en time eller to for å se en ny art.  

Hvilke fuglearter setter du mest 

pris på å se? 

Alle arter er jo spennende å se, 

men de siste årene har jeg merket 

meg at jeg alltid blir i godt humør 

av glenter. Noe jeg gjør altfor 

sjelden, men synes er fantastisk 

spennende, er å se på 

sjøfugltrekk langs kysten. 

Alle har vel noen arter som de ikke 

ennå har sett, hvilke står høyest 

på din liste? 

Lista er lang, men jeg ønsker meg 

en tur til Finnmark for å få 

lappsanger, lappmeis og 

dvergspurv. Ellers er snøugle en 

art det hadde vært fantastisk å få 

se. 

Har du hatt verv i BirdLife Norge? 

Jeg er for tiden styremedlem og 

medlemsansvarlig for BirdLife 

Buskerud. Det går i hovedsak ut 

på å ønske nye medlemmer 

velkommen og sende ut 

informasjon fra styret til 

medlemmene. 

Hva ønsker du deg av BirdLife 

Norge lokalt og sentralt for at den 

ornitologiske virksomheten skal 

styrkes? 

Vanskelig å svare på, men jeg 

brenner for å øke interessen for 

naturen hos folk flest. For å få til 

det tror jeg vi må ha enda flere  

områder som er lagt til rette for at 

folk kan få oppleve naturen vi 

ønsker å ta vare på. Inntrykket har 

alltid vært at svenskene og 

danskene har vært dyktigere på å 

til rette legge for både folk og 

natur, som for eksempel ved 

Hornborgasjön og Vejlerne. Skal 

vi få folk med oss i vernesaker 

trenger vi å gi de opplevelser de 

ikke vil være foruten. Det må 

likevel selvsagt ikke gå på 

bekostning av naturen vi vil 

verne. 

Har du andre hobbyer enn 

fuglekikking? 

Det blir mest tid sammen med 

familien, men tar gjerne noen 

runder golf om sommeren.  

 

 

 

Jens Tøndel Fossum på fuglekikking 

ved Tyrifjorden 


